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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden  
 
Dagsorden er godkendt 
 
Punkt 2: Nyt fra formanden (Orientering) 
 
Bane VM var sportsligt en kæmpe succes. Stor medalje høst til Danmark og et flot 
punktum for Julie Leth. UCI var meget begejstret for eventet. Eventet blev eksekveret 
virkelig flot og med stor ros.   
Til VM i Zurich fik vi overrakt VM landevej 2029.  
På DIFs budgetmøde var der en lang række udviklingstiltag. Blandt andet et 
ledelsesudvalg, som JL har sendt en ansøgning til.  
Der har været to gode distrikts møder med stor fokus på sikkerhed.  
Vi har i bestyrelsen talt om, at det er et ønske fra bestyrelse, at direktøren deltager i 
årsmøderne i distrikterne. Desuden bør bestyrelsen i højere grad være repræsenteret 
til møderne for at kunne bidrage konstruktivt til debatten og udviklingen. 
Jan Svenningsen har sendt et åbent brev til bestyrelsen omkring sikkerhed. 
Bestyrelsen har haft et konstruktivt møde med Jan, hvor der er flere gode forslag til 
tiltag.  
Nogle tiltag vil kræve ændring i reglementet. Andre tiltag vil være betinget af ændring 
af UCI regler. 
Flere af disse forslag skal bringes videre til UCI og UEC, da vi ikke kan lave tiltag, som 
svækker vores danske ryttere i forhold til de internationale, så der vil vi gerne bruge 
vores gode kontakter til at bringe sikkerhed øverst på  
Nordic Cycling er også en vej, hvorpå vi kan påvirke den internationale fokus på 
sikkerhed, så den vej vil vi kigge på i bestyrelsen.  
 
 
Punkt 3: Nyt fra bestyrelsen (Orientering) 
 
JA meddelte, at han ikke genstiller til bestyrelsen på kongressen i 2025 
 
Bestyrelsen er enige om, at al relevant information skal deles rettidigt mellem alle 
bestyrelsesmedlemmer, så alle har samme informationsniveau. 
 
Der arbejdes rigtig godt i udvalgene generelt. Nogen udvalg har rigtig travlt lige nu med 
sæson, andre er i gang med at evaluering og planlægning af næste år.  
Fra bestyrelsen kunne det ønskes, at bestyrelsen blev inviteret til udvalgsmøder. I e-
cykling inviteres konsekvent,  
 
Punkt 4: Nyt fra administrationen (Orientering) 
 
Vi har tabt en retssag omkring brug af billeder af Storebæltsbroen sammen med DIF 
og DGI. Omkostning for DCU ca. kr. 50.000 
 
Søren Knudsen trækker sig fra TK i forbindelse med kongressen.  
 
JEM gennemgik forskellige områder i administrationen: 



 

 
Cyklingdanmark.cc  
Efter projektlederens fortsatte sygdom og senere fratrædelse, har vi nu genstartet 
projektet med to nye, friske ansættelser, Sigrid og Mette, der sammen deler ansvaret 
for vores nye community, CyklingDanmark.cc. De er landet godt i DCU og er kommet 
stærkt fra start. 
 
Sigrid har en baggrund i Marketing og Kommunikation fra nogle af landets store 
kommunikations-bureauer. Hun elsker cykling, og har tidligere arbejdet med at skabe 
community gennem sociale medier, digital annoncering, web-universer, apps og events.  
Sigrid er den interne tovholder på projektet og sikrer fremdrift på de forskellige 
områder og initiativer, vi har i gang. Hun er ansvarlig for idégenerering, 
konceptualisering og produktion af indhold til vores sociale medier, nyhedsbreve, 
website og app. På den korte bane styrer Sigrid optimeringen af vores app samt 
udviklingen af et inspirerende, nyt webunivers. På sigt vil hun også producere nye 
episoder til vores podcastserie for CyklingDanmark.cc.  
Mette har en baggrund i Events og Kommunikation fra bl.a. DGI, og har en stor 
tilknytning til det danske cykelmiljø med en forankring gennem de sidste 20 år. Hun 
har et stærkt netværk, har afholdt masser af events for cykelmotionister og medvirket 
til at fremme cykling i Danmark.  
Mette er ansvarlig for udvikling- og afvikling af events og arrangementer for 
CyklingDanmark.cc. Hun har allerede etableret kontakt til mange af cykelklubberne 
under DCU, såvel som flere af de etablerede netværk og selvorganiserede 
cykelgrupper. Grupper som vi netop gerne vil imødekomme i vores community. Mette 
er desuden opsøgende i sin afdækning af mulige fordels- og samarbejdsaftaler, og gør 
brug af sit imponerende netværk til at positionere vores nye fællesskab i det danske 
cykelmiljø. Mette bidrager med al sin cykelviden til at sikre relevant og interessant 
content til vores kanaler. 
 
Kommerciel afdeling 
 
Den kommercielle afdeling hos DCU har med succes genforhandlet størsteparten af de 
nuværende sponsorkontrakter, der var til fornyelse. Resultatet har været yderst 
positivt, da vi ikke alene har fastholdt samtlige sponsorer, men også opnået længere 
kontraktperioder og mere fordelagtige betingelser for DCU. 
 
I forhold til budget 2025 forventes nye kommercielle samarbejder på kr. 500.000, og 
PNDR samarbejder på kr. 400.000, hvilket bringer DCU’ samlede kommercielle 
indtægter på kr. 7.8 mio. 
 
 
Bortfald aktivitetsgodkendelse BMX 
 
Grundet at medlemstallet i tre på hinanden følgende år, har været under 1.000 
medlemmer, så fratages aktivitetsgodkendelsen for BMX. Konkret betyder det 175.000 
– 200.000 kr mindre i støtte fra DIF samt at officielt DM frafalder, så elite vil ikke 
længere få DIF-medalje.  
Man kan ansøge DIF om en ny aktivitetsgodkendelse, såfremt disciplinen efter 
specialforbundets vurdering igen lever op til kriterierne. 



 

 
MT: Med baggrund i ovenstående ønskes det, at BMX arbejder aktivt i rekruttering af 
flere medlemmer i klubberne for at vi igen kan komme over 1000 medlemmer. Her 
kunne det nye strategispor omkring rekruttering af børn og unge være med til at 
hjælpe klubberne. MT   
 
JEM undersøger appelmulighederne hos DIF. 
 
Strategi 2026 – 2029 
 
Dif har vurderet vores oplæg til strategispor for perioden 2026-2029 og det er 
besluttet at vi tildeles kr. 3.001.000 i strategistøtte til vores 5 spor: 
 

1. Rekruttering af Børn og unge for alle discipliner 
2. Rekruttering af frivillige for alle discipliner. Frivillige til organisationsarbejde, 

løbsorganisering og frivillige trænere 
3. Sikkerhed ved cykelløb og central understøttelse af organisering af cykelløb 
4. DCU som samlingspunkt for danske cykelryttere, cykelmotionister samt 

cykelfans – Fællesskab 
5. Medfinansiering af TD – elitesetup og talentudvikling i klubber og Teams 

 
 
Punkt 5: Økonomisk oversigt (Orientering) 
 
JEM orienterede om estimat for 2024 efter realiseret oktober måned. Estimatet 
udviser et forventet overskud, der ligger væsentligt over det budgetterede overskud 
som var på på kr. 341.000. 
 
Første udkast til budget for 2025 blev gennemgået. I forhold til 2024 regnskab mangler 
vi ved indgangen til 2025 en del indtægter. Det betyder bl.a. en reducering af 
elitebudgettet. 
 
På baggrund af bestyrelsens kommentarer revideres budgettet og fremlægges på 
næste bestyrelsesmøde. 
 
 
Punkt 6: Fælles bestyrelsesmøde med distrikter (Drøftelse) 
 
Dagsorden til det fælles bestyrelsesmøde blev drøftet 
 
Punkt 7: Udvalgsseminar (Drøftelse) 
 
Dagsorden til udvalgsseminaret blev drøftet 
 
Punkt 8: Kåringer i DCU (Beslutning) 
 
Punktet blev udskudt til senere behandling. 
 
 
 



 

Punkt 9: Henvendelse fra Aalborg kommune vedr. Gran Fondo finale 2030 (Drøftelse) 
 
Bestyrelsen besluttede at undersøge hvorvidt der var flere interesserede i afvikling af 
GF 2030.  
 
Punkt 10: Aarhus Hallen (Drøftelse/Beslutning) 
 
Det blev besluttet at yde kr. 10.000 til oprettelse af den selvejende fond ”Foreningen 
Founders Club Aarhus-Hallen” DCU får udpegningsret til en plads i bestyrelsen. 
 
Punkt 11: Evt. 
 
Der var ingen punkter under eventuelt. 
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